

Referat fra 3. fællesmøde i 'Forandring i Sønderbro' den 17. januar 2019

Skolen på Islands Brygge, cirka 23 deltagere.

Referent: Wugge/have 43

Initiativgruppen bød velkommen og takkede for det fine fremmøde. Mange af deltagerne udtrykte glæde over, at mødet fandt sted på Islands Brygge Skole, så det var let tilgængeligt for alle.

1. Siden sidst runde

Initiativgruppen:

Har haft 3 møder siden sidste fællesmøde. Gruppen har arbejdet med at koordinere de mange nye initiativer i foreningen og forsøger at sikre fremdrift i dem alle.

BØVS:

Børneaktivitetsgruppen planlægger et ugentligt arrangement for Sønderbros børn plus deres voksne i hele høvesæsonen startende i april. De ansøger bestyrelsen om dækning af udgifter til aktiviteterne (100 kroner per gang), så ingen børn bliver forhindret i at deltage, i tilfælde af at deres forældre ikke har penge til den slags. Gruppen ansøger også bestyrelsen om gratis brug af Perlen til deres arrangementer i april samt ønsker at præsentere deres kommende aktiviteter på generalforsamlingen.

Frugtpresse-gruppe:

Har indsendt forslag til generalforsamlingen om indkøb af frugtpresse til 15.000 kroner. Planer om at søge et tilsvarende beløb af Friluftsrådet i næste ansøgningsrunde.

Voksenværk:

Gruppen kommer til at være paraply for en række aktiviteter for voksne. De vil starte ud med folkekøkken, permakulturgruppe og yoga, men arbejder også med andre ideer.

Sønderbro Avis:

Planlægger at omdele tre numre i løbet af 2019. Hvert nummer kommer til at koste omkring 600 kroner, som gruppen vil søge bestyrelsen om (i alt 1.800 kroner). Det første nummer er planlagt til maj. Gruppen ønsker at præsentere avisen på generalforsamlingen.

Bålgruppe:

Er ved at undersøge muligheden for en nedgravet bålplads i sydenden af fællesarealet. Gruppen ønsker taletid på generalforsamlingen.

Genbrugsgruppe:

Har udarbejdet et forslag om nyindretning af de fire affaldspladser. Det bliver indsendt til vedtagelse på generalforsamlingen. Forslaget opererer med mindre rullecontainere i stedet for de store vippecontainere – og med steder til genbrug. Gruppen har beregnet, at udgifterne til at anlægge de nye affaldspladser vil tjene sig hjem i løbet af få år, fordi affaldsmængden (og dermed udgifter til tømning af containerne) vil falde ved sortering og genbrug.

Klimagruppe:

Holder øje med om problemet med oversvømmelser er blevet løst viaforeningens investeringer i dræn for et par år siden, eller om der skulle være behov for yderligere tiltag.

2. Gruppearbejde og efterfølgende fælles diskussion

Tre hovedtemaer: a) steder for aktiviteter, b) deltagerkreds og c) pengestrømme.

Der blev generelt udtrykt behov for større gennemsikuelighed i forbindelse med brug af lokaler og materiel til aktiviteter og mht. til tilskud til aktiviteter og evt. overskud fra dem.

a) Der blev stillet forslag om, at alle grupper i foreningen skal kunne låne Perlen gratis til åbne aktiviteter med adgang for alle haveforeningens medlemmer på tidspunkter, hvor den ikke er lejet ud til private arrangementer. Måske kan man kan booke sig ind via det nuværende bookingsystem på hjemmesiden – og måske kan det også udstrækkes til andre fællesarealer.

Initiativgruppen udarbejder et forslag herom, som skal stilles på generalforsamlingen.

b) Det var ikke muligt at opstille entydige normer for, hvem der kan deltage i de nye aktiviteter. Der var forståelse for, at nogle aktiviteter kun skal være for folk med tilknytning til Sønderbro, hvis de er vigtige for intern netværksopbygning, mens andre kan være åbne for naboerne i Nokken og nyttehaverne, og andre igen kan være åbne for alle interesserede. De enkelte undergrupper opfordres til at forholde sig til, hvem deres arrangementer er tiltænkt.

c) De nye aktiviteter vil have forskellige modeller for finansiering og økonomi. Nogle vil være selvfinansierende, og nogle vil kræve større støttebeløb, der skal søges af generalforsamlingen eller eksterne fonde. Mindre tilskud skal søges fra bestyrelsen, der holder møde hver måned. Fællesmødet opfordrede bestyrelsen til at se velvilligt på ansøgningerne, så gode initiativer ikke bliver bremset i at komme i gang, hvis der skulle mangle et mindre pengebeløb. Flere påpegede, at det er vigtigt med gennemsikuelighed ved pengestrømmene – og at evt. overskud fra aktiviteter tilfalder foreningens fælleskasse.

3. Opsamling af forslag fra mødet til generalforsamlingen

De enkelte undergrupper sender selv deres egne forslag ind.

Initiativgruppen indsender forslag om, at punktet Eventuelt tilføjes dagsordenen for dette års generalforsamling.

Initiativgruppen indsender forslag om, at alle, der stiller op til en post i foreningen, skal holde en kort valgtale før der stemmes.

Initiativgruppen indsender forslag om, at Perlen kan bruges gratis til åbne aktiviteter for foreningens medlemmer på tidspunkter, hvor den ikke er booket til private arrangementer. Initiativgruppen sender en anmodning til bestyrelsen om, at Forandringsinitiativet – på linje med bestyrelsen og festudvalget - får mulighed for at give en beretning på generalforsamlingen, herunder at de tre undergrupper, der har udtrykt ønske herom (BØVS, Avis og Bål) får et par minutter hver til at præsentere deres arbejde.

4. Evt.

Flere påpegede, at det er vigtigt at opbygge og vedligeholde gode forhold til vores naboer. Vi kan få brug for dem, den dag der kommer trusler om havnetunnel, mere byggeri på Fælleden eller andet, der kan true os.

Det blev understreget, at Fornyelse i Sønderbro-initiativet ikke har til hensigt at ændre/blande sig i eksisterende grupper, for eksempel Dueslagets, aktiviteter.

Forandringsinitiativet er skabt for at lave nye og anderledes arrangementer i tillæg til de ting, der allerede findes.

Der blev spurgt ind til, hvad der skal til, for at man kan lave en ny undergruppe.

Initiativgruppen vil diskutere det på deres næste møde og komme med nogle retningslinjer.

Der blev spurgt ind til, hvorfor man ikke kan stemme via fuldmagt til generalforsamlingen.

Det vil kræve en vedtægtsændring at indføre dette, så uanset om der skulle være flertal for det, kan det ikke nås til dette års generalforsamling.

Mange udtrykte ønske om endnu et fællesmøde, før vi mødes på generalforsamlingen.

Initiativgruppen påtog sig at arrangere Fællesmøde 4 i begyndelsen af marts.

Mødet afsluttedes med fællesspisning og fri snak. Tak til Tasja for den lækre linseret.